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MØDEREFERAT SB 26 
 

Skolebestyrelsesmøde (26) 

Tirsdag d. 10. januar 2016 
19:00 – 21:00 
 
 
Mødested:                                        Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 
 

 
Mødedeltagere:  
 
Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Pia Andersen, Jesper Hansen, Mads 
Kyed, Christina Nordenbæk, Dorthe Hartung, Mie Ingemann, Majbrit Juel Christensen, Rie 
Mortensen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Amalie Pauline Jensen 9.c (formand), Emmely Nancke 9. B.(næstformand)  
 
Gæster:  
 

 
Møderække 2016/17: Man 22/8 – tirs 13/9 - ons 12/10  –  tors 10/11 – man 5/12 – tirs 10/1 – ons 
8/2 – tors 9/3 - man 3/4 – tirs 9/5 – ons 7/6  
 

 
 

Punkt 155: Godkendelse af referat                                                                                5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Mødereferat underskrevet og godkendt 

Bilag: Mødereferat (25) af 5.december, har været rundsendt til gennemsyn, efterfølgende lagt på 
Skoleporten og er også vedhæftet. 
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Punkt 156: Elevrådet                                        10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling: Bekymring vedr. mobiltelefoner i omklædningsrum. SB tog en drøftelse af 
mobiltelefoner, deres brug- omkring vores politik for mobilbrug. SB tager punktet op på næste 
møde. Elevrådet drøfter ligeledes udfordringen på næste elevrådsmøde. Ledelsen løfter den med 
personalet.  

Beslutning:  

Bilag:  

 

Punkt 157: Evalueringssvar – ny dagtilbudsstruktur                                                   5 min.           

Beslutningstema: Evalueringssvar 

Indstilling: At bestyrelsen får drøftet og godkendt orienteringsskrivelse. Maria Argiris (MG) sender 
herefter Havrehedskolens endelige evalueringsskrivelse til Jens Otto Dalhøj, frist 9. januar 2017. 

Sagsfremstilling: Evaluering af dagtilbudsstrukturen blev på SB 25 fremlagt af Forældrerådsformand 
Sine Damgaard, samt Anette Lægaard Sørensen (ALS) og Maria Argiris. 

Beslutning: Evalueringssvar er godkendt  

Bilag: Se vedhæftet fil 

 

Punkt 158: Orientering fra ledelsen                                                                        10 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Bl.a. ansættelser – status / 3 i 1-måling / Unge i front nævnt hos UVM 

Beslutning:  

Undervisningsministeriet har indsamlet gode eksempler på åben-skole projekter. Herunder er 
Havrehedskolens projekt ”trænerspiren / Unge i Front”- uddannelse af frivillige ledere i 
samarbejde med de lokale idrætsforeninger nævnt. SB medlemmer fortæller om mange gode 
eksempler på at vores unge mennesker nu er frivillige i foreninger lokalt.  

https://www.uvm.dk/Uddannelser/Folkeskolen/Laering-og-laeringsmiljoe/Den-aabne-skole 

 

https://www.uvm.dk/Uddannelser/Folkeskolen/Laering-og-laeringsmiljoe/Den-aabne-skole
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Kvalitetsrapport udkommer d. 13 januar – bliver et punkt på næste SB- dagsorden. 

Drøftelse af syge/-fravær – herunder økonomi.  

Nye 0.klasser – 47 nye elever er indskrevet til næste år 35 i Morud / 12 i Veflinge 

3-i-1 målinger – orientering om målingen der starter d. 16. januar. SB orienteres når data 
foreligger.  

Bilag:  

 

Punkt 159: Parkering og trafik               20 min.           

Beslutningstema: Ejendomme / Bygninger – herunder parkerings- og trafikforhold 
 
Indstilling: Opfølgning på sidste SB-møde. Om de trafikale forhold på afd. Morud. Vi har arbejdet 
videre med punktet- bl.a. fået input/overslag tilbage fra René Appel, Bygningskonsulent i Drift og 
Anlæg.  

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen drøfter input og opmærksomhedspunkter, samt beslutter videre 
tiltag. 
 
Beslutning:  

Drøftelsen af udfordringen omkring parkering har været løbende på SB-møder i skoleåret. Der 
har været forsøgt omorganisering af eksisterende parkeringsmuligheder samt forsøg på ”bløde” 
løsninger - blandt andet øget klasseopmærksomhed og opfordring fra skolebestyrelsen til 
forældregruppen. Behovet for flere parkeringspladser skyldes dels øget elevtal og dels øget 
behov for personaleparkering. Derudover er tidsrummet, hvor børnene kan afleveres på skolen 
om morgenen meget snævert. Det giver store udfordringer på de eksisterende parkeringspladser 
samt massivt pres på hele området omkring skolen. Der er udarbejdet forslag til etablering af 12 
parkeringspladser ud mod Skovvej. Fyns politi har givet samtykke til etablering af disse 
parkeringsbåse til brug for Havrehedskolens personale. Etableringsomkostningerne er anslået til 
360.000 kr.  
Bestyrelsen beslutter at ansøge om anlægsbevilling til udvidelse af parkeringsmuligheder (12 p-
pladser). Skolernes pressede økonomi taget i betragtning og behov for prioriteringer ønsker 
formand Pia Skov Hansen at stå uden for denne beslutning.  
 

Undren i SB over beslutningen om cykelstiens (den nye fra/til Søndersø) placering i den ”forkerte 
side ift. Vores børn fra Farstrup/Veflinge. Dette gør det stadig til udfordring at krydse 
Søndersøvej 

Opråb på Morud.dk – Sørg for at jeres børn er synlige – dvs. Lys/reflekser– det er mørkt.  

Afdeling Veflinge: ”2 i 1 vejen” er udfordrende – da den bløde trafik (fodgængere, cykler) og den 
hårde trafik får et fællesområde. Advarselsblink ved skoleområdet er på vej- har været i restordre. 
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Bilag:  
 
 

Punkt 160: Toiletforhold                                              15 min.           

Beslutningstema: Toiletter 
 
Indstilling: At skolebestyrelsen får drøftet input fra årsmødet. 

Sagsfremstilling: På skolebestyrelsens årsmøde blev der spurgt til Toiletforhold. 

Beslutning: SB har været på ”tur” rundt på skolen for at se toiletforhold- den generelle holdning 
var at toiletforholdende på Havrehedskolen er i orden- og at det også handler opdragelse, altså 
hvordan man bruger et toilet. I indskolingen rengøres toiletterne 2 gange om dagen. 
Afskærmning på udvalgte toiletter foretages af teknik og service (størrelsen af skraldespande 
revurderes).  
Elevrådet orienterede om Valgholdet INNOVATION der har taget toiletudfordringen på sig ift. 
Holdningsændring hos brugere. 
 
Skolebestyrelsen skriver på Intra ift. forældreopmærksomhed omkring brug af toiletter. 
 
Bilag:  

 

 

Punkt 161: Alkoholpolitik ved forældrearrangementer                                      15 min.           

Beslutningstema: Alkoholpolitik 
 
Indstilling: At skolebestyrelsen får drøftet alkohol ved forældrearrangementer (skolefester, 
dimmission, klassearrangementer etc.) – arbejdet blev påbegyndt på SB 25 og fortsættes her. 

Sagsfremstilling: Kim Funk Johannessen (KJ) fremlagde 3 modeller ift. en alkoholpolitik på 
Havrehedskolen- disse blev drøftet på SB. 

Beslutning: SB valgte model og drøftede ordlyden i alkoholpolitiken. Bl.a. udtrykket 
skolearrangementer. Endeligt forslag blev vedtaget og offentliggøres hurtigst muligt. 
 
Bilag:  

 

 

Punkt 162: Skolebestyrelseskursus                                         10 min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelseskursus 
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Indstilling: Skolebestyrelsen drøftede på sidste SB-møde muligheden for et internt kursus. 
Muligheder er blevet undersøgt/beslutning tages på dette møde.  
 

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsesformand Pia Skov Hansen fremlagde erfaringer fra tidligere kurser, 
hvor hele skolebestyrelsen har været afsted. Hvilket der var meget kvalitet i. SB drøftede behov og 
ønsker ift. denne skolebestyrelse. Kan forvaltningen inddrages i dette?  

Vi undersøger muligheder på bl.a. UCL – Forvaltning – Punktet tages op på SB 26 / januarmødet. 

Beslutning: Pia kontakter UCL, Kim kontakter forvaltning – punktet vendes på næste SB-møde 

Bilag:  

 

Punkt 163: Valg af Læringsplatform – status (Mads Kyed)                                                               15 min.           

Beslutningstema: Læringsplatform 
 
Indstilling: At skolebestyrelsen får orientering om processen mht. valg af Læringsplatform 

Sagsfremstilling: Nordfyns Kommunes skoler skal ifølge planen starte brug af Læringsplatform d. 
1/8-2017. Et udvalg har vurderet løsningsmuligheder. Mads har deltaget som forældre-
repræsentant og vil her orientere om processen og valget. 

Beslutning: Mads orienterede om valget af MEEBOOK der bliver Nordfyns Kommunes fremtidige 
læringsplatform. Læringsplatformen er tænkt som erstatning for de nuværende elevplaner. 
Mulighederne for dette drøftes. 

Link til Hjemmeside: https://meebook.com/ 

Bilag:  

 

Punkt 164: Regnskab/Budget 2016 – 2017  Status                                                                            10 min.           

Beslutningstema: Budget / Regnskab 
 
Indstilling: At skolebestyrelsen får orientering om status på økonomien. 

Sagsfremstilling: Kim orienterede om mødet med økonomisk afdeling ift. regnskabet for året 
2016. Havrehedsskolen står til et økonomisk underskud på 680.000 kr. Vi evaluerer på næste 
møde – hvor budget 2017 også præsenteres med henblik på drøftelse af prioriteringer.  

På dialogmødet med politikere blev det drøftet om pengene bruges rigtigt – en drøftelse af de 
seneste dages artikler i Fyens Stiftstidende. 

Beslutning:  

https://meebook.com/
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Punkt 165: Principper vedrørende klassekasser                         10 min.           

Beslutningstema: Klassekasser 
 
Indstilling: Skolebestyrelsen har arbejdet med principper for klassekasser 

Sagsfremstilling: På skolebestyrelsens årsmøde blev der spurgt til retningslinjer / guidelines / 
principper for klassekasser. Der er forskellig tilgang til udfordringen- så der blev bedt om en 
stillingtagen fra skolebestyrelsen. Skolebestyrelsen besluttede at lave principudkast (Dorthe 
Hartung) til behandling – disse er blevet justeret og er klar til vedtagelse på dette SB-møde. 
 
Beslutning: Vedtaget, kommunikeret ud og lagt på Intra/Skoleporten 
 
Bilag:  

 

Punkt 166: Eventuelt                                min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Skole-/hjemsamarbejdet – kommunikation ift. Julearrangement og– IT udbytning har ikke været 
god nok- vi følger op på det og orienterer på INTRA /elevrådet har evalueret på udsk. Julearr. Og 
ændrer tilgang næste år- man tager rundt i 7.klasserne og informerer. Skolehjemsamarbejdet 
tages op til drøftelse på næste møde. 

Status på ansættelsessamtaler til stilling afd. Veflinge: ca. 14 ansøgere pt. Deadline den 24. 
januar. Ansættelsesudvalg nedsættes. 

Punkt til næste skolebestyrelsesmøde: Vikar-statistik. Tal opgjort pr. klasse pr. måned med 
henblik på sammenligning med tal fra 2015/2016. 

Bilag: 

 

 


